



Press Release

DIB announces third quarter 2010 net profit of AED 270 million

- *Total assets stand at AED 81.8 billion*
- *Customer deposits reach AED 61.6 billion*
- *Healthy financing-to-deposit ratio of 81 per cent*

Dubai, November 6, 2010: Dubai Islamic Bank (DIB) announced today its financial results for the three months ending September 30, 2010, demonstrating the bank's stable performance and strength of its core operations during a period of ongoing challenges for the financial services sector.

For the third quarter of 2010, DIB reported a net profit of AED 270 million, a decline of 10 per cent compared to AED 301 million in the second quarter of this year. Total income during this quarter reached AED 1.08 billion compared to AED 1.17 billion in the second quarter of 2010.

The bank's total assets as of September 30, 2010, stood at AED 81.8 billion compared to AED 84.3 billion at December 31, 2009. Customer deposits stood at AED 61.6 billion compared to AED 64.2 billion as of December 31, 2009.

DIB reported a healthy financing-to-deposit ratio of 81 per cent as of September 30, 2010, providing a clear indication of the bank's healthy liquidity position. The bank also reported a Basel II capital adequacy ratio of 18.4 per cent as of the same date. Continuing its conservative approach, the bank provisioned AED 124 million in the third quarter of 2010, with total provisioning of AED 444 million in the first nine months of this year.

“Dubai Islamic Bank continues to adopt a conservative approach to financing and provisioning. As we continue to witness a period of ongoing challenges for the financial services sector, Dubai Islamic Bank remains committed to meeting the ever-evolving needs of our over a million customers across 66 branches in the UAE,” said His Excellency Mohammed Ibrahim Al Shaibani, Director-General of His Highness The Ruler’s Court of Dubai and Chairman of Dubai Islamic Bank.

In this quarter, DIB announced the increase of its stake in Tamweel, the UAE-based Islamic home finance provider, to approximately 58 per cent, thus becoming the majority shareholder of the company. Upon the successful completion of the contractual arrangements with major shareholders, the Bank will have a controlling interest in the company. The move is expected to provide much-needed impetus to Dubai’s real estate financing sector.

In line with its long-term domestic retail expansion strategy, Dubai Islamic Bank continues to focus on the opening of strategically located branches and express banking centres, while also increasing its total customer base. The bank opened three new branches in Abu Dhabi and Dubai, bringing the bank’s UAE network to a total of 66 branches. DIB aims strengthen its UAE-wide branch network to reach 74 by the end of 2010.

In this quarter, DIB also successfully launched the second “Qiyadi” programme, a long-term leadership development programme that aims to equip the participants with the skills required to assume managerial positions within the bank.

In a move to enhance customer service and add to the ease of banking, DIB also partnered with Dubai Police to enable DIB customers to pay their traffic fines via Al Islami Online Banking.

The bank won several accolades this quarter for its solid performance. Dubai Islamic Bank won the “Best Social Development Deal in the EMEA Region” at the emeafinance Achievement Awards 2010. In addition, DIB was named the top Islamic financial institution in the UAE by The Banker Magazine, and ranked seventh in the world among the 500 Islamic banks benchmarked in the study. As further evidence of the strength of its brand, Dubai Islamic Bank was named the top performer in the UAE banking sector in the latest YouGov Siraj BrandIndex survey that monitors 474 brands across 16 sectors.

إجمالي أصوله يصل إلى 81.8 مليار درهم
270 مليون درهم صافي أرباح "بنك دبي الإسلامي"
في الربع الثالث 2010

- ودائع العملاء تبلغ 61.6 مليار درهم
- نسبة التمويل إلى الودائع عند 81%

دبي، 6 نوفمبر 2010: أعلن "بنك دبي الإسلامي" اليوم نتائجه المالية للأشهر الثلاثة المنتهية في 30 سبتمبر 2010، والتي تعكس الأداء المستقر للبنك وقوة عملياته الرئيسية خلال فترة حافلة بالتحديات المستمرة لقطاع الخدمات المالية.

وسجل البنك في الربع الثالث من العام الحالي 2010 صافي أرباح بلغ 270 مليون درهم، بانخفاض بلغ 10% عن أرباح الربع الثاني البالغة 301 مليون درهم. وبلغ إجمالي الإيرادات 1.08 مليار درهم مقارنة مع 1.17 مليار في الربع الثاني من العام 2010.

وبتاريخ 30 سبتمبر 2010، بلغ إجمالي أصول البنك 81.8 مليار درهم مقارنة مع 84.3 مليار في 31 ديسمبر 2009. وسجلت ودائع العملاء 61.6 مليار درهم مقارنة مع 64.2 مليار في 31 ديسمبر 2009.

وأظهرت نتائج "بنك دبي الإسلامي" نسبة جيدة للتمويل إلى الودائع بلغت 81% بتاريخ 30 سبتمبر 2010، مما يعكس بوضوح المركز القوي للبنك من حيث السيولة النقدية. وأفاد البنك أن نسبة كفاية رأس المال وفق بازل 2 بلغت 18.4% في التاريخ نفسه. كما واصل البنك نهجه المتعقل على صعيد تعزيز المخصصات، حيث قام بتجنيب مخصصات بلغت 124 مليون درهم في الربع الثالث 2010، ليلبلغ بذلك إجمالي المخصصات في الأشهر التسعة الأولى من العام الحالي 444 مليون درهم.

وفي هذه المناسبة، قال معالي محمد إبراهيم الشيباني، مدير عام ديوان صاحب السمو حاكم دبي، رئيس مجلس إدارة "بنك دبي الإسلامي": "يوصل "بنك دبي الإسلامي" اتباع نهج متعقل إزاء عمليات التمويل وتجنب المخصصات. وفيما لا تزال التحديات مستمرة بالنسبة لقطاع الخدمات المالية، فإننا في "بنك دبي الإسلامي" نؤكد التزامنا الراسخ بتلبية الاحتياجات المتجددة لمتعاملينا الذين يتجاوز عددهم حالياً المليون عبر 66 فرعاً للبنك منشرة في جميع أنحاء دولة الإمارات العربية المتحدة".

وكان "بنك دبي الإسلامي" قد أعلن خلال هذا الربع عن زيادة حصته في "تمويل"، شركة التمويل العقاري الإسلامي الإماراتية، إلى نحو 58%، ليمتلك بذلك حصة أغلبية في الشركة. وفي أعقاب إتمام الاتفاقيات التعاقدية بنجاح مع المساهمين الرئيسيين، سيمتلك البنك حصة مسيطرة في الشركة. ومن المتوقع لهذه الخطوة أن تعطي دفعةً قوياً لقطاع التمويل العقاري في دبي.

وانسجماً مع استراتيجيته طويلة المدى في توسيع عملياته المصرفية الخاصة بالأفراد، يواصل "بنك دبي الإسلامي" افتتاح فروع جديدة له ومراكز للخدمة المصرفية السريعة في مواقع استراتيجية، بينما يمضي قدماً في زيادة العدد الإجمالي لمتعامليه. فقد قام البنك بافتتاح ثلاثة فروع جديدة في أبوظبي ودبي، ليرتفع عدد فروعه الكلي إلى 66 فرعاً. ويهدف "بنك دبي الإسلامي" إلى تعزيز شبكة فروعه القوية في أنحاء الإمارات بحيث تضم 74 فرعاً بنهاية عام 2010.

ونجح "بنك دبي الإسلامي" خلال هذا الربع أيضاً في إطلاق النسخة الثانية من برنامج التطوير القيادي طويل الأمد "قيادي"، والذي يهدف إلى تزويد المشاركين بالمهارات اللازمة لتولي مناصب إدارية داخل البنك.

وفي خطوة هادفة إلى تعزيز خدمة العملاء وإضفاء المزيد من السهولة والراحة على الخدمات المصرفية، وقع البنك اتفاقية شراكة مع شرطة دبي لتمكين العملاء من تسديد مخالفاتهم المرورية عبر خدمة "الإسلامي أون لاين" المصرفية.

كما نال البنك العديد من الجوائز خلال هذا الربع تقديراً لأدائه القوي، بما في ذلك "أفضل صفقة تنمية اجتماعية في منطقة الشرق الأوسط وأوروبا وأفريقيا" خلال حفل توزيع "جوائز انجازات المصرفية 2010" من مجلة "إيميا فاينانس". يضاف إلى ذلك، أنه تم اختيار "بنك دبي الإسلامي" كأفضل مؤسسة مالية إسلامية في دولة الإمارات العربية المتحدة من مجلة "بانكر"، وجاء في المرتبة السابعة عالمياً على قائمة

ضمت 500 بنك إسلامي شملتها الدراسة. وإمعاناً في تأكيد قوة علامته التجارية، اختير "بنك دبي الإسلامي" بصفته البنك الأفضل أداء في القطاع المصرفي بدولة الإمارات العربية المتحدة، وفقاً لأحدث استطلاع لمؤشر "براند إنديكس" الصادر عن "يوجوف سراج"، والذي يتعقب أداء 474 علامة تجارية في 16 قطاعاً.

- انتهى -